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mo jo Mazowieckie PROTOKOL nr 7
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Spolecznej,
Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska

ktore odbylo sie w dniu 23 marca 2011 roku

o godzinie 1400 posiedzenie Komisji otworzyl i przywital wszystkich zebranych
Przewodniczacy Radoslaw Dec (lista obecnosci stanowi zalacznik nr 1 do protokolu).

Porzadek obrad:
Otwarcie posiedzenia.
Przedstawienie porzadku obrad.
Przyjecie wnioskow w sprawie zmian porzadku obrad.
Spotkanie z Naczelnikiem wydzialu Monitoringu, Zarzadzania Kryzysowego
i Obronnosci.
Spotkanie z Komendantem Strazy Miejskiej w Wolominie.
Spotkanie z Naczelnikiem Wydzialu Ochrony Srodowiska, Gospodarki Wodnej
i Rolnictwa.
Propozycje stalej lokalizacji zakupionych defibrylatorow AED.
Sprawy rozne.
Zamkniecie posiedzenia.

Pkt. 3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porz<!dku obrad.

Radny Jacek Orych zlozyl wniosek 0 wprowadzenie do porzadku obrad pkt odnosnie
organizacji ruchu podczas budowy kanalizacji i wnioskuje, zeby zaprosic na dzisiejsze
posiedzenie Pana Burmistrza i Naczelnika Wydzialu Zarzadu Dreg Pana Adama Stachonia.

Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec zarzadzil glosowanie w sprawie wprowadzenia
nowego pkt 8. Organizacja ruchu w zwiazku z budowa kanalizacji w Markach do porzadku
obrad.

Glosowanie:
za przyjeciern wniosku - 9
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial 9 radnych).

Wniosek zostal przyjety.

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski zlozyl wniosek 0 wprowadzenie do porzadku obrad
pkt zwiazanego z wydaniem opinii 0 projekcie uchwaly w sprawie przyjecia regulaminu
przyznawania dotacji osobom fizycznym na usuwanie wyrobow zawierajacych azbest z
obiektow budowlanych polozonych w granicach administracyjnych miasta Marki ze srodkow
budzetu miasta Marki Druk nr 28.

Przewodniczacy Komisji Zdrowia, Opieki Spolecznej, Bezpieczenstwa Publicznego
i Ochrony Srodowiska zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 9



przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial 9 radnych).

Wniosek zostal przyjety.

Pkt 4. Spotkanie z Naczelnikiem wydzialu Monitoringu, Zarz'!dzania Kryzvsowego
i Obronnosci.

Na posiedzenie komisji przybyl Pan Miroslaw Grykalowski Naczelnik wydzialu Monitoringu,
Zarzadzania Kryzysowego i Obronnosci. Pan naczelnik poinformowal, iz jest naczelnikiem
od sierpnia 2010 roku natomiast wydzial monitoringu funkcjonuje od grudnia 2010 roku. Pan
Naczelnik wspornnial 0 tym, ze wydzial pracuje na trzy zmiany po 8 godzin., w wydziale
pracuje 8 os6b, 17 kamer zazwyczaj obsluguje dwie osoby . Czas archiwizacji nagran z kamer
monitoringu to 26 dni.
Naczelnik Wydzialu przypornnial, iz roku 2011 roku planowane jest wykonanie projektu

C rozbudowy sytemu monitoringu, natomiast w roku nastepnym wlasciwa przebudowa.
Miroslaw Grykalowski Naczelnik wydzialu Monitoringu, Zarzadzania Kryzysowego
i Obronnosci wspornnial rowniez 0 statystyce ktora prowadzi wydzial: w styczniu wykryto 11
zdarzen w lutym 22 zdarzenia, pelen raport ze statystyka wydzialu co rniesiecznie otrzymuje
Burmistrz i Przewodniczacy Rady.
Pan Miroslaw Grykalowski poinformowal, ze sygnaly od samych mieszkancow miasta w
zwiazku z zalaniami posesji, rannymi zwierzetami, niedzialajaca sygnalizacja czy brakiem
pradu stanowily 71 zgloszen,

Przewodniczacy Komisji zwr6cil sie do Pana Naczelnika Grykalowskiego 0 przekazywanie
na jego rece tworzonych przez wydzial statystyk wykrywalnosci.

Radny Marek Szczepanowski wyrazil sugestie w sprawie umieszczenia kamery monitoringu
przy ul. Granicznej w Markach.

Przewodniczacy Komisji poinformowal, iz Rada Miasta zastanawia sic nad powolaniem
Strazy Miejskiej w Markach i zapytal Pana Naczelnika jak widzi swoja wspolprace ze
wspomniana Straza Miejska,

Pan Naczelnik poinformowal, iz jego zdaniem monitoring miejski wejdzie bezposrednio w
struktury Strazy Miejskiej.

Przewodniczacy Komisji zarzadzil 5 minut przerwy.

Nastepnie Przewodniczacy zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku w sprawie
wprowadzenia do porzadku obrad jako pkt 5. w sprawie organizacji ruchu w czasie budowy
kanalizacji sanitamej .

Glosowanie:
za przyjeciern wniosku - 8
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial 8 radnych; jedna osoba nieobecna podczas glosowania).
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Wniosek zostal przyjety,

Pkt 5. Spotkanie z Burmistrzem Januszem Werczynsltim i Adamem Stachoniem
Naczelniltiem Wydzialu Zarz,!du Drog w Urzedzie Miasta Mariti w sprawie organizacii
ruchu w czasie budowv kanalizacii sanitarnej.

Pan Naczelni Adam Stachon poinformowal, ze za organizacje ruchu odpowiada Starosta
Powiatu Wolominskiego w imieniu Starosty funkcje te pelni Powiatowy Inspektor Ruchu
Drogowego.

W dyskusji udzial wzieli; radna Maria Przybysz - Piwko, radny Jacek Orych, Naczelnik
Adam Stachon, Bunnistrz Janusz Werczynski,

Bunnistrz poinformowal, ze wszelkie utrudnienia w ruchu w zwiazku z budowa kanalizacji
spowodowane jest brakiem wspolpracy ze strony kanalizacji. Bunnistrz podkreslal, rowniez,
ze przygotowane jest specjalne zawiadomienie dla mieszkancow poprzedzajace wejscie
z pracami na dana ulice.

Radny Jacek Orych wnioskowal 0 powieszenie tablic infonnacyjnych dotyczacych objazd6w
przed wykonywaniem jakichkolwiek prac.

Pkt. 6 Spotkanie z komendantem StraZV Miejsltiej w Wolominie.

Na posiedzenie komisji zaproszeni zostali Komendant Strazy Miejskiej w Wolorninie Pan
Jaroslaw Kielczyk oraz jego zastepca Pan Przemyslaw Lopacinski,

Komendant Strazy Miejskiej poinformowal, ze Straz Miejska zostala utworzona
w Wolorninie w 2008 r, w chwili obecnej jest 15 etat6w. Planowana jest rozbudowana tej
jednostki do 20 etat6w. Straz Miejska jak poinformowal Komendant zajmuje sie min. ochrona
spokoju w miejscach publicznych, zabezpieczaniem miejsc przestepstw i ochrona obiekt6w
komunalnych. Straz Miejska rna obowiazek przyjecia kazdej sprawy i przekazanie jej do
odpowiedniego wydzialu,

Radny Jacek Orych zapytal jaki jest koszt utworzenia, utrzymania Strazy Miejskiej i jakie
sprawy sa najczesciej zglaszane oraz w jakim trybie dziala Straz Miejska.

Komendant Strazy Miejskiej poinformowal, ze budzet miasta dysponuje kwota miliona
zlotych na potrzeby Strazy Miejskiej w Wolorninie. Straz miejska korzysta z 5 pornieszczen
ok. 70 m-. Straz Miejska w Wolorninie posiada obecnie 2 samochody, srodki przeznaczone w
budzecie w roku ubieglym na funkcjonowanie Strazy Miejskiej wyniosly 1 700 000 zl,

Komendant poinformowal, ze dzialania Strazy Miejskiej opieraja sie glownie na pilnowaniu
porzadku, Straz Miejska z Wolomina nie moze interweniowac w Markach, wedlug
Komendanta dobrym rozwiazaniern byloby podpisanie porozumienia.

W dalszej czesci dyskusji Komendant powiedzial, ze tryb pracy to 2 zmiany 7:00-15:00 i
14:00-22:00, srednie wynagrodzenie straznika po 2 latach pracy wynosi 2 100 zl netto, Straz
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Miejska w Wolominie posiada 10 os6b pracujacych w terenie, zatrudniona jest jedna osoba
odpowiedzialna za kadry i ksiegowa oraz 15 funkcjonariuszy.

Burmistrz Janusz Werczynski pytal 0 wspolprace z policja i czy Straz Miejska dysponuje
fotoradarem.

Wspolpraca z policja jest owocna podkreslal Pan Komendant, reguluje j~ porozumienie
Burmistrza Wolomina z Komendantem Policji , natomiast Straz Miejska w Wolorninie nie
dysponuje fotoradarem.

Pkt 7. Spotkanie z Naczelnikiem Wydzialu Ochrony Srodowiska, Gospodarki Wodnej
i Rolnictwa.

Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec zadal pytanie Panu Naczelnikowi Wydzialu Ochrony
Srodowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa, kt6ry zostal zaproszony na posiedzenie komisji
Andrzejowi Klinowskiemu 0 emisje gazowe i pylowe do powietrza z zaklad6w tj. Tchibo,
piekarnie oraz 0 najwiekszych emitent6w w Markach.

Naczelnik Andrzej Kalinowski poinformowal, ze zaklad, kt6ry jest ernitentem zobowiazany
jest wystapic 0 wydanie decyzji okreslajacej dopuszczalne poziomy emisji zanieczyszczen do
powietrza ina podstawie tych decyzji , kt6re wydaje Starosta okreslone sa poziomy substancji
jakich dany zaklad moze emitowac, Kontrole przestrzegania tych wskaznikow sprawuje
Wojew6dzki Inspektor Ochrony Srodowiska, Kontrola jest wewnetrzna sprawna Inspektora
Ochrony Srodowiska, Najwiekszym emitentern w Markach jak przedstawil Pan Naczelnik jest
min. dawny zaklad Fomar, zaklad Sun Chemical, zaklad Premed przy ul. Duzej, czy
Cegielniana na terenie Marek przy ul. Lisa Kuli.

Radna Agnieszka Luzynska zadala pytanie w sprawi opasek ochronnych na kasztanowce
wMarkach.

Naczelnik powiedzial, ze opaski ochronne Zakladane sa pod koniec kwietnia przez
pracownik6w Zakladu Uslug Komunalnych w Markach.

Radny Radoslaw Dec zadal pytanie w sprawie wysypiska przy ul. Ok6lnej czy jest jeszcze
czynne i czy grozi niebezpieczenstwo okolicznyrn mieszkancom.

Zamkniecie wysypiska mialo miejsce w roku 1991. W tej chwili na terenie wysypiska
znajduje sie instalacjach do ujmowania gaz6w. Gazy te sa w agregatach pradotworczych
spalane i wytwarzana jest energia. T~ dzialalnosc prowadzi osoba fizyczna. Zarzadzajacy
skladowiskiem jest zobowiazany do monitoringu. - udostepnienie danych Radnyrn. Obecnie
jest prowadzona rekultywacja, poinformowal Naczelnik Andrzej Kalinowski.

Nastepnie radny Jacek Orycha zapytal 0 skladowiska azbestu przy fabryce Fornar w Markach.

Wplyw na wody gruntowe skladowisko nie rna, najgorsze jest wnikanie wl6kien azbestu do
pluc, kt6re tam osiadaja i je draznia powiedzial Pan Andrzej Kalinowski.

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski poinformowal, ze jest zagrozenie przedostania sie
wl6kien azbestu do w6d gruntowych.
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Przewodniczacy Komisji zwr6cil sie do Naczelnika Wydzialu Ochrony Srodowiska,
Gospodarki Wodnej i Rolnictwa 0 udostepnienie nastepujacych dokument6w; dokumentu
potwierdzajacego monitoring zwalki przy ul. Ok6lnej , opracowanie w postaci operatu
odnosnie skladowiska azbestu Fomar, informacji na temat emisji zanieczyszczen przez
zaklady lokalne do powietrza z terenu Marek, zbadanie natezenia halasu emitowanego przez
pojazdy przejezdzajace AI. Pilsudskiego.

Przewodniczacy Komisji wystapil z wnioskiem 0 wykreslenie pkt 9 z porzadku obrad i
wydanie opinii 0 projekcie uchwaly w sprawie przyjecia regulaminu przyznawania dotacji
osobom fizycznym na usuwanie wyrob6w zawierajacych azbest z obiekt6w budowlanych
polozonych w granicach administracyjnych miasta Marki ze srodkow budzetu miasta Marki
Druk nr 28. Zalacznik nr 2.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 8
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial 8 radnych; jedna osoba nieobecna podczas glosowania),

Wniosek zostal przyjety.

Burmistrz Janusz Werczynski przedstawil Projekt uchwaly zawarty w Druku nr 28.
Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze od lat usuwany jest azbest z terenu miasta.
Przedstawil rowniez nowy regulamin przyznawania dotacji, kt6ry m6wi, iz gmina sfinansuje
do 75 % koszt6w kwalifikowanych w ramach dotacji ale nie wiecej niz 2500 zl. Podstawa do
udzielenia dotacji bede przedstawione faktury. Dotacja przyzywana bedzie jednorazowo na
jeden budynek. Informacje w sprawie uzyskania dotacji beda umieszczane na stronie
intemetowej miasta oraz w biuletynie informacyjnym.

Radny Jacek Orych spytal 0 inwentaryzacje obiekt6w na kt6rych znajduje sie azbest.

Naczelnik Andrzej Kalinowski poinformowal, ze pracownicy wydzialu robili inwentaryzacje
obiekt6w.

Przewodniczacy Komisji zarzadzil glosowanie z wprawie wydania opmn w sprawie 0

projekcie uchwaly w sprawie przyjecia regulaminu przyznania dotacji osobom fizycznym na
usuwanie wyrob6w zawierajacych azbest z obiekt6w budowlanych polozonych w granicach
administracyjnych miasta Marki ze srodkow budzetu miasta Marki. Druk nr 28.

Glosowanie:
za wydaniem pozytywnej opinii - 9
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0

Projekt uchwaly zostal zaopiniowany pozytywnie.

Pkt. 8 Propozycje stalej lokalizacji zakupionych defibrylator6w AED.

Radny Jacek Orych poinformowal, ze jego zdaniem zakupione defibrylatory powinny znaleze
sie na hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 4 w Markach.
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Przewodniczacy komisji zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku radnego Jacka
Orycha.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 9
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0

Wniosek zostal przyjety.

Radny Pawel Pniewski wnioskuje 0 umieszczenie defibrylatora w Szkole Podstawowej nr 1 w
Markach.

Przewodniczacy komisji zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku radnego Pawla
Pniewskiego.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 2
przeciw-2
wstrzymalo sie - 5

Wniosek zostal przyjety,

Radna Danuta Stefaniak wnioskowala 0 umieszczenie defibrylatora w Szkole Podstawowej nr
2 wMarkach.

Przewodniczacy komisji zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku radnej Danuty
Stefaniak.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 5
przeciw-l
wstrzymalo sie - 3

Wniosek zostal przyjety.

Radny Jacek Orych wyrazil swoja sugestie 0 zakupienie podstawowego sprzetu medycznego
dla szkol w Markach.

Pkt. 9 Sprawy r6zne.

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski zasugerowal 0 zorganizowanie spotkania
z przedstawicielami firm generalnych - wykonawczych w sprawie organizacji zabezpieczenia
bud6w kanalizacyjnych.

Radny Pniewski stwierdzil, ze Rada Miasta powinna wyrazic swoje stanowisko i sugestie w
sprawie umaszczenia w przyszlosci kamer na terenie monitoringu na terenie miasta miasta.

Pkt. 6. Zakonczenie posiedzenia.
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o godzinie 1710 Przewodniczacy Radoslaw Dec zamknal posiedzenie Komisji Zdrowia,
Opieki Spolecznej , Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska.

Protokolowala
Anna Broma
Aleksandra Pawluk

Przewodniczacy Komisji

/i a<;iodakV {).,./
I Radoslaw Dec
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